
 
 
 

 
 
 
 
Dank aan de frac+e Par+j voor de Dieren We2erskip Fryslân. 
 
Ronnie Koop   Lid algemeen bestuur. 
Anne Johan Woudstra  Commissielid. 
Annemieke Poutsma  Frac+eondersteuner. 
Ernst Kleinhuis   Frac+eondersteuner.   
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Campagne en Verkiezingen. 
 
 
 
In 2023 starten we met de waterschapsverkiezingen 2023-2027. 
 
De uitslag was schokkend, de BBB denderede binnen met maar liefst 7 zetels en wist daarmee de winst van de 
verkiezingen volledig naar zich toe te trekken. Bijna alle par+jen moesten inleveren, behalve dus de BBB, maar 
ook de frac+e WaterNatuurlijk won een extra zetel, van 3 naar 4 zetels.  
 
De Par+j voor de Dieren mocht de ene zetel behouden met +/- 2.500 minder stemmen dan in 2019. De 
verklaring hiervoor is de BBB met overwelvende cijfers en landelijk zeer courant met een hoge gunfactor, 
WaterNatuurlijk met een ijzersterke campagne, met een ervaren lijstrekker die telkens het nieuws wist te halen 
met bijvoorbeeld de funderingsschade en het veenweidegebied. Opvallende par+j in deze verkiezingen was de 
AWP voor water, klimaat en natuur, de lijstrekker van deze par+j richte zich ook op natuur en milieu en heeZ in 
totaal 11.415 weten te halen waar we als Par+j voor de Dieren ook last van hebben gehad. De AWP heeZ geen 
zetel weten te halen, de PvdD met 16.417 stemmen een volle zetel. 
 
Voor alle cijfers omtrent de waterschapsverkiezingen 2023, check onderstaande link: 
 
h2ps://we2erskipfryslan.notubiz.nl/document/12551749/1#search=%22verkiezingen%22 
 
 
 
 
 
Met dank aan alle vrijwilligers die hebben geflyerd, posters hebben geplakt, iedereen die op welke manier dan 
ook ervoor heeZ gezorgd dat we wederom met een zetel vertegenwoordigd zijn in het algemeen bestuur van 
We2erskip Fryslân. Zonder jullie was het niet gelukt! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://wetterskipfryslan.notubiz.nl/document/12551749/1#search=%22verkiezingen%22
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Coali1e. 
 
Vanaf de eerste dag wilden we meedenken, op basis van inhoud en feiten onze bijdrage leveren.  
 
Heel snel werd duidelijk dat we niet plaats zullen nemen in de coali+e.  
 
De breekpunten: 
 

• Muskusratbestrijding, algemene visie op exotenbestrijding. 
• Rela+e We2erskip Fryslân met de sportvisserij en daarmee de hengelsport.  

 
 
Er werd door de informateur gevraagd om een bijdrage van de par+jen in de opposi+e. Deze bijdrage zou 
onderdeel kunnen uitmaken van het coali+eakkoord. 
 
Onze frac+e duikt hier bovenop! 
 
De bijdrage: 
 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/nieuws/bijdrage-pvdd-frac+e-we2erskip-frysl%C3%A2n-
coali+eakkoord 
 
Het succes van onze bijdrage: 
 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/nieuws/succes-bijdrage-coali+eakkoord 
 
 
De inwerkperiode start met veel bijeenkomsten en werkbezoeken over de opgaves ban We2erskip Fryslân. 
 
 

De natuur kan niet wachten! 
 
De Blauwe omgevingsvisie (BOVI) staat op de agenda op de commissievergadering van 3 juli 2023 en geeZ een 
koers van hoe we Fryslân gebiedsgericht in gaan delen in het kader van het FPLG. 
 
Anne Johan haalde de krant met de uitspraak, ‘de natuur kan niet wachten’, de BOVI moet erdoor! 
 
Kijk naar de bijdrage van Anne Johan op 1:24:10 
 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/bijdragen/bijdrage-commissievergadering-3-juli 
 
De BOVI is er door! 
 
In de algemeen bestuursvergadering van 18 juli 2023 is besloten dat de BOVI erdoor is, we kunnen los.  
 
Kijk de algemene beschouwing van Ronnie terug op 50:25.  
 
De natuur als bondgenoot! 

https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/nieuws/bijdrage-pvdd-fractie-wetterskip-frysl%C3%A2n-coalitieakkoord
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/nieuws/bijdrage-pvdd-fractie-wetterskip-frysl%C3%A2n-coalitieakkoord
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/nieuws/succes-bijdrage-coalitieakkoord
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/bijdragen/bijdrage-commissievergadering-3-juli
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Na het zomerreces. 
 

Bezoek RWZI Franker 12 september 2023.  
Het eerste wapenfeit na het zomerreces was een bezoek aan de sterk verouderde riool 
zuiveringsinstalla+e (RWZI) in Franeker op dinsdag 12 september. Interessant bezoek met een 
rondleiding over het gehele terrein om zo de werking van een RWZI zoals die in Franeker te bekijken.  

 
h2ps://we2erskipfryslan.notubiz.nl/document/13151407/1/Bijlage_-_1_CO2-
gestuurde_Variantenstudie_Franeker_-_Sint_Annaparochie 
 
Het onderzoeksins+tuut Wetsus was ook uitgenodigd en vertelde de noodzaak dat we niet alleen RWZI’s 
moeten gaan verbeteren, maar dat er aan de bron ook snel werk moet worden verricht. S+kstof is het 
grootste, wereldwijde, probleem waar we mee te maken hebben en verdient onze prioriteit. Daarnaast 
is PFAS, landbouwgif en medicijnresten een grote zorg voor de waterkwaliteit. Is schoon drinkwater nog 
wel te garanderen in de toekomst? 
 
Bijdrage presenta+e biodiversiteit 19 september 2023. 
Onze frac+e is uitgenodigd om een bijdrage te leveren, mee te denken, aan de presenta+e biodiversiteit. 
Deze presenta+e zal op de eerstvolgende informa+emarkt worden gepresenteerd aan leden van het 
algemeen bestuur.  

 
 

Een unieke kans voor een par+j in de opposi+e als de onze om mee te denken over dit belangrijke onderwerp. 
Ronnie heeZ een goed beeld gekregen van de presenta+e en kon ook zo bepalen waar de meer rechtse par+jen 
kri+ek, of reac+e zouden geven. Prima kans ook om hier dan op in te haken. De presenta+e was een zeer 
informa+eve kijk op wat biodiversiteit nou is en wat het vóór je kan doen in de opgaves die we als waterschap 
hebben. 

 
‘Biodiversiteit als bondgenoot’  
 
Verder besproken hoe wij als PvdD frac+e staan in het DB. Wij worden beschouwd als een kri+sche, 
maar construc+eve frac+e die met feiten en inhoud bijdrages levert. We willen dit zo houden om later 
hier profijt uit te kunnen halen, de gunfactor, samen met inhoudelijk sterke bijdrages zaken voor elkaar 
krijgen.  
 

- Biodiversiteit verbeteren! 
- Muskusratbestrijding op de agenda in 2024! 
- Invullen beleidsnota beheer flora & fauna!  

(door onze frac+e ingediend voor het coali+eakkoord, we zijn al uitgenodigd door de 
portefeuillehouder)  
 
Bladzijde 17 coali+eakkoord: 
 
h2ps://www.we2erskipfryslan.nl/5160-coali+eakkoord-nl-2023-v3-def-losse-pag-2.pdf 

 
- Agenderen, bevragen rivierkreeZ, bever, das en andere exoten als het gaat om bestrijden!  

(portefeuillehouder heeZ ons al uitgenodigd) 
 

https://wetterskipfryslan.notubiz.nl/document/13151407/1/Bijlage_-_1_CO2-gestuurde_Variantenstudie_Franeker_-_Sint_Annaparochie
https://wetterskipfryslan.notubiz.nl/document/13151407/1/Bijlage_-_1_CO2-gestuurde_Variantenstudie_Franeker_-_Sint_Annaparochie
https://www.wetterskipfryslan.nl/5160-coalitieakkoord-nl-2023-v3-def-losse-pag-2.pdf
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Informa+emarkt & frac+eoverleg op 26 september. 
De informa+emarkt is de mogelijkheid om alle mogelijke vragen te stellen over de zaken die 
geagendeerd gaan worden in de commissievergaderingen. Externe deskundigen, opgavemanagers en 
medewerkers van We2erskip Fryslân zijn beschikbaar om alle vragen te beantwoorden.  
 
Voor alle leden! 
Een informa+emarkt is vrij toegankelijk voor iedereen. 
 
Deze informa+emarkt was ook het moment dat de presenta+e biodiversiteit werd gepresenteerd. De 
ecoloog die aangenomen is met het budget van, de door Suzanne aangenomen mo+e, was ook 
aanwezig. Erg goed voorbereid, vragen konden goed en snel worden beantwoord en biodiversiteit is als 
zaadje gepland, dan wel in de rol als bondgenoot in de opgaves voor We2erskip Fryslân en niet als 
“overbodige kostenpost”.   
 
Ons frac+eoverleg na de informa+emarkt was gericht op de vragen die we inmiddels hebben gesteld 
over de waterkwaliteit. Naar aanleiding van na+onale kraanwaterdag is er landelijk door alle PvdD 
waterschapfrac+es een lijst met vragen opgesteld.  
 
De vragen: 
 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/vragen/vragen-gesteld-aan-het-dagelijks-bestuur-over-
de-waterkwaliteit 
 
 
Commissievergaderingen 3 en 4 oktober.  
Anne Johan heeZ beide vergadering bijgewoond.  
De kri+sche brief van Mobilisa+on of the Environment en van Annemerie van Gelder zijn in de 
rondvraag door Anne Johan benoemd, we willen verheldering en wat de reac+e is van het DB. Verder is 
de evalua+e van de KRW besproken, ook hier zijn we kri+sch, er is meer nodig en de urgen+e moet 
omhoog. Als laatste zijn de RWZI’s besproken, Sint Annaparochie gaat dicht en Franeker wordt opnieuw 
gebouwd, wat zijn de gevolgen voor de natuur? Wat zijn de risico’s van een persleiding? Anne Johan 
stelde vragen.  
 
De waardevolle bijdrages zijn te vinden op onderstaande link: 
 

h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/archief/bijdragen/2023 
 
De besluitvormende vergadering voor het algemeen bestuur staat gepland op dinsdagavond 17 oktober.  

 
h2ps://we2erskipfryslan.notubiz.nl/dashboard 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/vragen/vragen-gesteld-aan-het-dagelijks-bestuur-over-de-waterkwaliteit
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/vragen/vragen-gesteld-aan-het-dagelijks-bestuur-over-de-waterkwaliteit
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/archief/bijdragen/2023
https://wetterskipfryslan.notubiz.nl/dashboard
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Overgenomen Amendement 17 oktober 2023. 
 
De nieuwbouw van een RWZI (rioolzuiveringsinstalla+e) in Franeker, de sloop van de RWZI in Sint 
Annaparochie en de bouw van een enorme persleiding tussen deze twee plaatsen zorgt nogal voor 
onrust in het AB. Met name de grote van dit project, de impact op de leefomgeving, natuur en milieu, 
waterkwaliteit, biodiversiteit en de kosten heeZ BBB, FNP, PvdD, WNF, geborgd natuur en de PvdA doen 
besluiten een amendement in te dienen. Onze frac+e heeZ met klem aangegeven dat de impact op 
natuur, milieu, de KRW en de biodiversiteit helder in dit amendement naar voren moet komen. 
Het amendement is overgenomen! 
 
h2ps://we2erskipfryslan.notubiz.nl/document/13360079/2/Aanpak+RWZI+Franeker+en+RWZI+Sint+An
naparochie+-+Amendement+Gefaseerde+uitwerking+variant+A 

 
 
Commissievergadering 6 november, de begro+ng. 
De hele begro+ng is niet fijn voor de komende jaren, alles gaat meer geld kosten en dit gaan we 
allemaal merken in de portemonnee. De klimaatveranderingen zorgen voor kopzorgen, dijken steeds 
hoger, water wat steeds meer vervuild, RWZI’s die nog meer upgrades nog zijn om het water te 
zuiveren, personeelstekort voor beheer, …… 
 
Onze frac+e hamert en blijZ hameren op de bronaanpak, herstel de natuurwaarden, zorg voor meer 
biodiversiteit en sterkere ecosystemen dan is de natuur onze bondgenoot.  
 
Kijk de bijdrage van Ronnie terug: 
 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/bijdragen/bijdrage-begro+ng-commissievergadering-dsf-
7-november 
 
De begro+ng: 
 
h2ps://we2erskipfryslan.notubiz.nl/document/13385472/1/Begro+ng_2024_DSF_6_november 
 

 
Besluitvormende AB vergadering van 17 november en de algemene beschouwing. 
 
Luister de algemene beschouwing terug van Ronnie, onder de kop algemene beschouwing op 2:01. 
 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/bijdragen/bijdrage-ab-vergadering-21-11-2023 

 
Anne Johan als lid werkgroep dijkversterkingen sinds 7 november 2023.  
 
Wat is de impact van dijkversterking op de natuur en biodiversiteit, de werkwijze van dijkversterking, het 
+jdspad, de beslisruimte en de thema+ek. 
Er is een werkgroep dijkversterkingen in het leven geroepen voor leden van het AB en commissieleden 
om meer betrokken te raken bij dit belangrijke onderwerp. Anne Johan is namens onze frac+e de 
persoon die de commissievergaderingen DSF (dijken, steden en financiën) oppakt, dus is een werkgroep 
vanzelfsprekend om in deel te nemen.Anne Johan gaat hier veel van leren en de frac+e vervolgens weer 
van Anne Johan. 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/nieuws/anne-johan-in-werkgroep-dijkversterkingen 
 
 
 
 
 

https://wetterskipfryslan.notubiz.nl/document/13360079/2/Aanpak+RWZI+Franeker+en+RWZI+Sint+Annaparochie+-+Amendement+Gefaseerde+uitwerking+variant+A
https://wetterskipfryslan.notubiz.nl/document/13360079/2/Aanpak+RWZI+Franeker+en+RWZI+Sint+Annaparochie+-+Amendement+Gefaseerde+uitwerking+variant+A
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/bijdragen/bijdrage-begroting-commissievergadering-dsf-7-november
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/bijdragen/bijdrage-begroting-commissievergadering-dsf-7-november
https://wetterskipfryslan.notubiz.nl/document/13385472/1/Begroting_2024_DSF_6_november
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/bijdragen/bijdrage-ab-vergadering-21-11-2023
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/nieuws/anne-johan-in-werkgroep-dijkversterkingen
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SchriZelijke vragen en antwoorden 30 oktober. 
 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/vragen/vragen-gesteld-aan-het-dagelijks-bestuur-over-
de-waterkwaliteit 
 
Dank aan Gerrit voor het aankaarten van de vervuilde put in Nij Beets, de volgende vragen en 
antwoorden zijn daaruit voortgekomen. 
 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/vragen/vragen-over-vervuilde-baggerspecie-in-
zandwinput-nij-beets 
 
 
 
Amendementen, mo+es en toezeggingen. 

 
h2ps://we2erskipfryslan.par+jvoordedieren.nl/successen 
 
Deze periode is succesvol geweest, we gaan vooruitgang boeken, we pakken onze kansen en gaan alle 
succes vieren. 
 
Onze frac+e zit er steeds beter in, de materie wordt ons steeds meer eigen, we werken goed samen met 
de rest van het AB en het DB.  
 
 
 
 
 
De frac+e! 
 
Annemieke, Ernst, Anne Johan en Ronnie. 
 
Voor de dieren! 
 

 
 
 

https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/vragen/vragen-gesteld-aan-het-dagelijks-bestuur-over-de-waterkwaliteit
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/vragen/vragen-gesteld-aan-het-dagelijks-bestuur-over-de-waterkwaliteit
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/vragen/vragen-over-vervuilde-baggerspecie-in-zandwinput-nij-beets
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/vragen/vragen-over-vervuilde-baggerspecie-in-zandwinput-nij-beets
https://wetterskipfryslan.partijvoordedieren.nl/successen

